
Folketingets Skatteudvalg 

Jeg skriver til udvalget i håb om, at I kan hjælpe mig med at få svar på medsendte mail. Som man kan se, har       
jeg bedt Skatteministeren om svar angående afgiftsforhøjelser, men han har åbenbart ikke lyst til at svare mig! Jeg 
synes det er noget mærkværdig, at han ikke vil 'stå på mål for' sin egen politik og det er ikke videre tiltalende ikke at 
besvare mails. Derfor håber jeg at udvalget er i stand til at få et svar.

Venlig hilsen
Ole Steen Larsen

From: oslvin@hotmail.com
To: min@skat.dk
Subject: FW: Spørgsmål ang. afgiftsforhøjelser
Date: Thu, 24 Nov 2011 09:46:26 +0000

Skatteministeren

Nu har du haft mere end 14 dage til at svare på denne mail. Derfor vil jeg gerne vide om det er et svar på vej? Eller 
du ikke ønsker at svare? Hvis jeg ikke har et svar senest 28/11 går jeg ud fra at det sidste er tilfældet. I stedet må 
jeg så sende mailen til et Folketingsmedlem og forsøge at få besvaret mine spørgsmål af denne vej.

Venlig hilsen
Ole Steen Larsen

From: oslvin@hotmail.com
To: min@skat.dk
Subject: Spørgsmål ang. afgiftsforhøjelser
Date: Mon, 7 Nov 2011 10:33:35 +0000

Skatteministeren

Jeg har et spørgsmål ang. de påtænkte forhøjede afgifter på øl og vin. Jeg har forstået det således at 
afgifterne forhøjes pga. de nævnte ting er usunde. Fra dagspressen har jeg set at en kasse øl(alkohol 
ca. 4%) forføjes med kr. 7,- per kasse hvilket svarer til kr. 0,71 per liter. Vin(alkohol ca. 12%) 
forhøjes med kr. 3,50 per flaske hvilket svarer til kr. 4,67 per liter.

Hvis det er alkoholprocenten, der ligger til grund for forhøjelserne, burde forhøjelserne vel afspejle 
dette? Dvs. hvis man tager øl, som udgangspunkt, skulle vinafgiften stige til kr. 2,13 per flaske. Hvis 
man tager vin, som udgangspunkt, skulle en kasse øl stige med ca. kr. 46,25.

Da jeg ikke kan få det til at passe vil jeg gerne vide hvilken beregningsmetode ministeriet har brugt. 
Som et kuriosum vil jeg nævne at der, fra tid til anden, fremkommer undersøgelser, som viser at vin, 
især rødvin, er sundt!

Jeg går ud fra at en flaske spiritus(alkohol ca. 40%) stiger ca. kr. 15,60? Her bruger jeg ministeriets 
afgiftsforhøjelse af vin som udgangspunkt. Fra dagspressen kan jeg godt nok ikke se noget om at 
afgiften på spiritus stiger. Det betyder vel bare at denne del af Finanslovsforslaget ikke er refereret? 
Det betyder vel ikke at spiritus er sundt?

Jeg ser frem svaret af denne mail.

Venlig hilsen                                                                                                                                             
Ole Steen Larsen
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